
Protokół  
II Sesji Rady Gminy 

z dnia 17 grudnia 2014r. 
 

Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:00 Przewodniczący Rady Gminy Pan 
Henryk Lesiński, który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Regina Batycka 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Marek Maciejewski 
Tomasz Maćkowiak 
Donata Michałowska 
Magda Rachtan - Małycha 
Jan Rajchelt 
Maciej Szafrański 
Łukasz Szymczak 
Jakub Żołądek 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Bożena Karolczak 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Halina Michalak – Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Grzegorz Siwek 
Mieczysław Tomkowiak 
a także: 
Bogdan Kemnitz  - Wójt Gminy  
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Mirosława Nowak  - Skarbnik Gminy  
Barbara Błoch – Kierownik Referatu Infrastruktury Komunalnej 
Anna Woźniak – Tyczka – radca prawny 
  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż proponowana jest zmiana 
porządku obrad polegająca na rozszerzeniu porządku obrad o punkt 12a „Podjęcie 
uchwały w sprawie wydatków budżetu Gminy, które nie wygasają z upływem 2014r.”. 
Przewodniczący zarządził głosowanie w ww. sprawie. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
 

 



Porządek obrad po wprowadzeniu zmian przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z  poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji 
5. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia służebności gruntowej przejazdu                 

i przechodu przez nieruchomość położoną  w miejscowości Tulce. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek zwrotu kosztów podróży służbowych 

radnych. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania wiceprzewodniczącego dokonującego 

polecenia wyjazdu służbowego w stosunku do przewodniczącego Rady Gminy. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy na I półrocze 

2015r. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014r.  
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kleszczewo na lata 2014-2024. 
12a. Podjęcie uchwały w sprawie wydatków budżetu Gminy, które nie wygasają              

z upływem 2014r. 
13. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
14. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
15. Zapytania i wolne wnioski. 
16. Zakończenie. 

 
Ad. 2 porządku posiedzenia 

Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie 
zgłosił uwag. W związku z powyższym członkowie rady przeszli do głosowania nad 
jego przyjęciem. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
  
Ad. 4 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas I Sesji Rady Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr II/7/2014 w sprawie ustanowienia służebności gruntowej 
przejazdu i przechodu przez nieruchomość położoną w miejscowości Tulce 
przedstawiła Pani Błoch. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
wspólnego posiedzenia komisji. 

Radny Maciejewski zapytał dlaczego ustanawiana niniejszą uchwałą służebność 
jest nieodpłatna? 

 



Pani Błoch wyjaśniła, że przedmiotowy fragment terenu będzie ogólnodostępny, 
podobnie jak cały parking, który wnioskodawca buduje na własny koszt, a poniesione 
nakłady zostaną przekazane na rzecz gminy. 

Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący 
przeszedł do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr II/7/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr II/8/2014 w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych 
przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
wspólnego posiedzenia komisji.  

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 8 radnych. 
Przeciw głosował 1 radny. 
Od głosu wstrzymało się 4 radnych. 
Uchwała Nr II/8/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 

 Projekt Uchwały nr II/9/2014 w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów 
przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
wspólnego posiedzenia komisji.  

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosował 1 radny. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała nr II/9/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu.  
 
 Ad. 8 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały nr II/10/2014 w sprawie ustalenia stawek zwrotu kosztów 
podróży służbowych radnych przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji.  

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 2 radnych. 
Uchwała nr II/10/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu.  
 
 

 



Ad. 9 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały nr II/11/2014 w sprawie wskazania wiceprzewodniczącego 

dokonującego polecenia wyjazdu służbowego w stosunku do przewodniczącego Rady 
Gminy  przedstawiła Pani Sekretarz.  

Radny Rajchelt zgłosił kandydaturę radnego Bytniewskiego, jako 
wiceprzewodniczącego dokonującego polecenia wyjazdu służbowego w stosunku            
do przewodniczącego Rady Gminy. 

Wobec braku innych kandydatur Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała nr II/11/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 10 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr II/12/2014 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy 
na I półrocze 2015r. przedstawił Przewodniczący Lesiński. Przewodniczący                  
po zapoznaniu się z planami pracy poszczególnych Komisji Rady Gminy 
zaproponował następujące tematy sesyjne: 
styczeń – Projekt budżetu na 2015r., 
luty – Bezpieczeństwo publiczne na terenie gminy, 
marzec – Działalność GOKIS, 
kwiecień – Działalność przedszkoli na terenie gminy, 
maj – Wykonanie budżetu za 2014r, 
czerwiec – Zaopatrzenie w wodę i odprowadzanie ścieków. 

 Radni nie zgłosili innych propozycji w związku z powyższym Przewodniczący 
przeszedł do głosowania projektu uchwały: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr II/12/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały nr II/13/2014 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014r. 
przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
wspólnego posiedzenia komisji. Pani Skarbnik poinformowała, że w załączniku nr 2a 
niniejszej uchwały w rozdziale 70005 należy skorygować kwotę 1zł do 2zł. 

 Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                     
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr II/12/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
 

 



Ad. 12 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały nr II/14/2014 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2014 – 2024 przedstawiła Pani Skarbnik. 
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia 
komisji. Pani Skarbnik poinformowała, że radnym przekazany został załącznik nr 1, 
skorygowany w pozycjach dotyczących roku 2015. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                     
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr II/14/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12a porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr II/15/2014 w sprawie wydatków budżetu Gminy, które nie 
wygasają z upływem 2014r. przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik 
poinformowała, że w uchwale przyjęto wydatki, na które zawarto już umowy, lub                
w zakończonym postępowaniu o udzielenie zamówienia publicznego wyłoniono 
wykonawcę. Na podpisane umowy i rozstrzygnięty przetarg (budowa oświetlenia 
ulicznego) w budżecie gminy na 2014r. środki zostały zabezpieczone. Zakres zadań 
planowanych na 2014r. ujęty w niniejszej uchwale nie został uwzględniony                    
w projekcie budżetu na 2015r., stąd też zasadne jest podjęcie niniejszej uchwały. 

 
Sołtys Gowarzewa Pani Halina Michalak – Szczepaniak zapytała czy „budowa 

oświetlenia ulicznego w Gowarzewie” to projekt całościowy czy uzupełnienie 
brakujących punktów świetlnych? 

Pan Wójt wyjaśnił, że przedsięwzięcie dotyczy oświetlenia na ul. Tuleckiej                    
w Gowarzewie. W fazie końcowej jest obecnie budowa oświetlenia w rejonie 
skrzyżowania  na Szewce, ponadto kolejne 10 punktów świetlnych powstać ma wzdłuż 
tej ulicy w miejscach dotychczas nieoświetlonych. Termin realizacji drugiego etapu to 
koniec kwietnia 2015r. Wójt podkreślił, że inwestycja zlokalizowana jest wzdłuż drogi 
powiatowej Gowarzewo - Tulce, której zarządcy nie realizują tego typu przedsięwzięć, 
więc obowiązek ten spada na gminę. Wójt nadmienił, że w przypadku oświetlenia 
drogi ekspresowej S5, GDDKiA oczekuje od gmin zlokalizowanych wzdłuż tej trasy 
regulowania opłat za energię i utrzymanie punktów świetlnych. Nieprzerwanie trwa 
więc spór co do zasadności egzekwowania od gmin opłat za tą usługę jako, że są to 
trasy eksterytorialne, które nie służą obsłudze wyłącznie terenu gmin.  

Radna Rachtan – Małycha zapytała jakie koszty ponosi gmina w zawiązku               
z opłatami za energię dotyczącymi drogi ekspresowej? 

Pan Wójt wyjaśnił, że jest to kilkanaście tysięcy złotych za oświetlenie węzła 
Kleszczewo. 

 
 Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                      

do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 

 



Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr II/15/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.13 porządku posiedzenia 
 Przewodniczący Lesiński poinformował, że Komisje Oświaty i Kultury, 
Finansowo – Gospodarcza oraz Rolnictwa i Ochrony Środowiska odbyły wspólne 
posiedzenie, którego tematem były wstępne informacje dotyczące projektu budżetu          
na 2015r. i sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. 
 
Ad. 14porządku posiedzenia 

Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej: 
29.11.2014r. – data opróżnienia magazynu z odpadami w Komornikach. Wójt 
przypomniał genezę i sposób ostatecznego rozwiązania problemu, 
2.12.2014r. - spotkanie animatorów kultury w Gminnym Ośrodku Kultury, podczas 
którego ustalony został kalendarz imprez na 2015r., 
5.12.2014r. - wizyta Komendanta Miejskiego Policji w Kleszczewie i rozmowy na 
temat utworzenia rewiru dzielnicowych, który funkcjonować zacznie z dniem                  
1 kwietnia 2015r. Przygotowany został projekt lokalu na potrzeby policji, kwestią 
otwartą jest czas realizacji prac. Do momentu przystosowania nowych pomieszczeń, 
policja korzystała  będzie z dotychczasowej siedziby zespołu dzielnicowych, 
6.12.2014r. – Walne Zgromadzenie Spółdzielni Usług Rolniczych, podczas którego 
podjęta została decyzja stwierdzająca fakt likwidacji Spółdzielni,  
9.12.2014r. – Zarząd Gminny Ochotniczych Straży Pożarnych obradował na temat 
planów inwestycyjnych poszczególnych jednostek na rok 2015, 
12.12.2014r. – spotkanie z wiceprezesem firmy Aquanet na temat połączenia Gminy 
Kleszczewo z poznańskim systemem wodociągowym,  
13.12.2014r. – VIII Puchar Wielkopolski w Karate Sportowym, w którym udział 
wzięło 250 sportowców z trzech województw, 
16.12.2014r. – obchody jubileuszu 50-lecia pożycia par małżeńskich, 
17.12.2014r. – Walne Zgromadzenie Stowarzyszenia „Schronisko”, podczas którego 
przeprowadzono wybory władz i przedstawiono zmiany w budżecie na 2014r.,  
 

W kwestii inwestycji Pan Wójt poinformował, że aktualnie wykonywana jest 
realizacja dodatkowego odcinka kanalizacji deszczowej na ul. Miętowej w 
Gowarzewie, co umożliwi w przyszłości odprowadzanie wód deszczowych z ul. 
Siekiereckiej.  

W Krzyżownikach zamontowane zostaną dwie lampy hybrydowe, powstało  10 
punktów świetlnych w Tulcach w rejonie skrzyżowania drogi Gowarzewo-Tulce z 
drogą na Szewce. Po otwarciu ofert przetargowych, a więc gotowa do realizacji jest 
budowa kolejnych 10 lamp w Gowarzewie na ul. Tuleckiej.  

W Ziminie wykonany został ok. 40m odcinek nawierzchni asfaltowej. Aktualny 
w tym roku jest także temat budowy chodnika w Śródce, chociaż umowny termin 
realizacji - koniec 2014r. jest obecnie zagrożony.  

Na terenie gminy usytuowane zostały dwa witacze - od strony Swarzędza                 
i Krerowa.  

 
Pan Wójt poinformował, że w związku z koniecznością uzgodnień nowego 

rozkładu jazdy komunikacji gminnej z Zarządem Transportu Miejskiego opóźni się 

 



jego wprowadzenie. Zgodnie z przepisami kolejnym możliwym terminem wejścia             
w życie zmian będzie 1 marca 2015r.  

Za sprawą Zarządu Transportu Miejskiego opóźnia się także wdrożenie karty 
PEKA na terenie gminy. 10 i 17 stycznia w Kleszczewie i Tulcach zorganizowane 
zostaną Punkty Informacyjne PEKA, w których mieszkańcy będą mogli dowiedzieć 
się wszystkiego o Poznańskiej Elektronicznej Karcie Aglomeracyjnej, a także złożyć 
wniosek o wydanie karty PEKA. Od 21 stycznia pasażerowie z Gminy Kleszczewo 
będą mogli załadować kleszczewski bilet miesięczny na miesiąc luty na kartę PEKA    
w jednym z trzech Punktów Sprzedaży Biletów na terenie gminy: w Tulcach, 
Gowarzewie i Kleszczewie. 

Funkcje karty PEKA w modelu kleszczewskim będą generalnie podobne              
do PEKI poznańskiej, wyjątek stanowiła będzie niemożność zapłaty za bilet 
jednorazowy w autobusie. Gminy Kleszczewo nie dotyczy także na dzień dzisiejszy 
bilet metropolitalny, który służy mieszkańcom Poznania i gminom które zadanie 
prowadzenia komunikacji na swoim terenie scedowały na Zarząd Transportu 
Miejskiego. Wójt stwierdził, wkrótce zostaną podjęte rozmowy z ZTM  na temat 
możliwego stopnia integracji i po przedłożeniu przez ZTM oferty współpracy temat 
ten zostanie radnym przedstawiony. 

 
Pan Wójt poinformował także, że dla usprawnienia przepływu informacji 

pomiędzy Urzędem Gminy, a mieszkańcami, wprowadzony zostaje na terenie Gminy 
system powiadamiania mieszkańców za pośrednictwem telefonów komórkowych 
SISMS. Tematem wysyłanych z Urzędu komunikatów może być zarówno ostrzeżenie 
o zagrożeniach, awariach wodociągowych, jak i informacja  o imprezach, programach 
zdrowotnych, czy też terminach płatności podatków i opłat. Z możliwości systemu 
korzystają już także m.in. Wojewódzkie Centrum Zarządzania Kryzysowego, 
Powiatowe Centrum Zarządzania Kryzysowego, a także Państwowa Straż Pożarna. 
Usługa jest bezpłatna dla mieszkańców, a jej aktywacja wymaga wysłania sms-a               
z kodem rejestrującym na wskazany numer.  
 
Ad. 15 porządku posiedzenia 

Sołtys Komornik Pan Czesław Książkiewicz podziękował Wójtowi Gminy                      
za zaangażowanie i konsekwentne działanie na rzecz usunięcia odpadów 
niebezpiecznych z terenu Komornik. 

 
Radna Batycka zapytała czy gmina ma jakikolwiek wpływ na budynek                   

w którym odpady były przechowywane zwłaszcza pod kątem kontroli ewentualnych 
negatywnych skutków składowania tam niebezpiecznych substancji? 

Wójt stwierdził, że w przypadku terenu otaczającego magazyn, badania gleby 
wykonywane były wielokrotnie, ostatnie tuż przed wywozem chemikaliów - żadne             
z nich nie wykazały zawartości substancji niebezpiecznych odbiegającej od normy i w 
związku z tym  zagrażającej życiu i zdrowiu mieszkańców. 

Radna Batycka zauważyła, że przesiąkanie do ujęcia wody może trwać nawet 
25 lat, więc czy nie byłoby zasadnym powtórzenie badań w przyszłości? 

Wójt stwierdził, że skoro w wierzchniej warstwie gleby nie stwierdzono 
niebezpiecznych zanieczyszczeń to nie ma zagrożenia w głębszych warstwach. Ze 
względu na uwarunkowania geologiczne, gdyby substancje szkodliwe przedostały się 
do gruntu, to  do zasobów wody eksploatowanych w Komornikach dotarłyby za 25 lat.  

 



 
Przewodniczący Lesiński udzielił głosu Panu Bartłomiejowi Wróblewskiemu, 

który w wyborach samorządowych w 2014r. zdobył mandat radnego Sejmiku 
Województwa Wielkopolskiego. Pan Wróblewski podziękował za poparcie                      
w wyborach oraz zadeklarował, że w razie konieczności wspierał będzie sprawy 
Gminy Kleszczewo i jej mieszkańców w Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

 
Ad. 16 porządku posiedzenia 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 17:05. 
 
 
 
Protokołowała:     Za zgodność z przebiegiem obrad 
Magdalena Rakszawska 
 
           Przewodniczący Rady Gminy 
          Henryk Lesiński 

 


